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Årsmelding 2021 - Eldrerådet

Rådmannens forslag til vedtak:
Karmøy kommunestyre tar vedlagte årsmelding for 2021 for eldrerådet i Karmøy til orientering.

Eldrerådet 18.01.2022:

Behandling:
Innstillingen enstemmig vedtatt.

ELD- 001/22 Vedtak:
Karmøy kommunestyre tar vedlagte årsmelding for 2021 for eldrerådet i Karmøy til orientering.

Kommunestyret 07.02.2022:

Behandling:
Innstilling enstemmig vedtatt.

KST- 001/ 22 Vedtak:
Karmøy kommunestyre tar vedlagte årsmelding for 2021 for eldrerådet i Karmøy til orientering.

ÅRSMELDING ELDRERÅDET 2021

Medlemmer i eldrerådet i Karmøy kommune 2019 – 2023:
Nils Oddvar Reiersen, leder
Olaug Stava Farbu (Sp), nestleder
Ole Ravnsnæs (FrP)
Inger Anne Vikre (KL)
Turid Tveit
Harald Skorpe
Else Marie Steinkopf Hjelmås



Varamedlemmer: 
Bjørn Harald Johansen (Ap) 
Bjørg Spångberg 
Per A. Bjelland 
Hild Reidun Johannessen (Ap) 

Rådets sekretariat:                                                                                                               
Formannskapskontoret er sekretariat for eldrerådet og Elin Vikene møtte som sekretær. 

Antall møter, saksantall og møtested:                                                                              
Eldrerådet hadde 6 ordinære møter i 2021 og det ble behandlet 32 saker. Møtested var rådhuset  
unntatt møtene den 19.01. og 09.03. som ble avviklet digitalt på Teams. Oppsatt møte 27.04. ble 
avlyst på grunn av få/manglende saker.  

 

Oversikt over hvilke instanser som har sendt rådet saker:                                                   
Saker til eldrerådet kom stort sett fra administrasjonen i helse- og omsorgsetaten og noen få fra 
oppvekst- og kulturetaten. Eldrerådets møter ble lagt til dagtid, kl. 10.00, dagen før møtene i 
hovedutvalg helse og omsorg. Dette for å få uttale seg i tide til å kunne få innflytelse i den videre 
politiske behandling av sakene. Eldrerådets uttalelser/vedtak følger sakene videre i den politiske 
behandlingen.  

Teknisk etat sender reguleringsplaner/reguleringsendringer til leder slik at eldrerådet har mulighet 
for å uttale seg. 

På enkelte møter har administrasjonen orientert om aktuelle tema:  
19.01.2021: 
Kommunalsjef Nora Olsen-Sund orienterte om sak 1/21 Budsjett 2021 – helse og omsorgsetaten. 
 
09.03.2021: 
Kommunalsjef Nora Olsen-Sund orienterte og svarte på spørsmål om Leve hele livet og  
sak 7/21 Nye VTA-plasser – økonomiske konsekvenser.  
Idrettskonsulent/rådgiver Øyvind Flatebø orienterte og svarte på spørsmål om sak 10/21 
Temaplan for idrett og fysisk aktivitet 2021 - 2024. 
 
25.05.2021: 
Rådgiver Arve Ubøe Rohde orienterte og svarte på spørsmål om velferdsteknologi. 
Kommunalsjef Nora Olsen-Sund orienterte og svarte på spørsmål om helsefellesskap. 
 
24.08.2021: 
Leder av bestillerkontoret, Torunn Ellingsen orienterte og svarte på spørsmål om egenbetaling for 
hjemmetjenester og hva som inngår i hjemmetjenester/»hjemmehjelp». 
 
28.09.2021: 
Rådgiver Tove Rosseland orienterte og svarte på spørsmål om avvik i helse- og omsorgsetaten.  
Rådgiver Anine Kongshavn orienterte om retningslinjer for tildeling av tilskudd til virksomhet for 
eldre. 



30.11.2021: 
Leder av plan og strategi Vigleik Winje orienterte om kommuneplanens samfunnsdel og svarte på 
spørsmål og opplyste om høringsfrist. 

Saker/spørsmål/henvendelser eldrerådet har tatt opp på eget initiativ:  
19.01.2021: 
-Det ble stilt spørsmål om Karmøy kommune er orientert om hvordan eldres fysiske og psykiske 
helse er og viste til at i Stavanger kommune får alle over 70 besøk fra kommunen bl.a. av 
ergoterapeut. Dette for å sjekke ut helsetilstanden og om det lar seg gjøre å bo lenge i boligen 
eventuelt hvilke grep som må gjøres. Eldrerådet ønsker orientering fra saksbehandler for Leve hele 
livet i Karmøy. 
 
- Eldrerådet ønsker orientering om kommunens Frisklivssentral ved leder Henrik Lindtner i et 
senere møte. 
 
09.03.2021: 
Eldrerådet ønsker orientering og/eller sak om følgende tema i de kommende møtene:  
· Helsefellesskap  
· Demensplan  
· Rekruttering av fastleger  
· Avvik på sykehjem  
· Egenbetaling av hjemmetjenester og hva inngår i hjemmetjenestene 
 
24.08.2021: 
Eldrerådet uttalte følgende til sak 17/21 Kommunale torg og plasser – utleieregulativ: 
Eldrerådet støtter rådmannens forslag om å regulere bruk av det offentlige rom. Men torghandel 
er med å skape liv i byer og tettsteder. Eldrerådet er derfor i mot å legge leie på torghandel for 
standplass som foregår i mindre målestokk/sporadisk. 
 
Eldrerådet nominerer paraalpinutøver på sitteski, Jesper Saltvik Pedersen fra Karmøy til Rogaland 
fylkeskommunes Bragdpris 2021, for sin innsats innen idretten. 
 
28.09.2021: 
Eldrerådet uttalte følgende til sak 020/21 Oppjustering av driftsavtaler for fysioterapi:  
Eldrerådet støtter kommunalsjefens forslag til vedtak, men vil be om at det blir tatt høyde for å 
utvide fysioterapidekningen i Karmøy på grunn av en for lav dekning. Dekningen bør være minst 
det nivået som er på landsnivået. 
 
28.09.2021: 
Eldrerådet ønsker en gjennomgang i neste møte av regnskapet for helse og omsorg. 
 
30.11.2021: 
Eldrerådet uttalte følgende til sak 25/21 Opphør av avtale om matombringing: 
Eldrerådet tar saken til orientering. Men vil be om at administrasjonen fortsetter å arbeide med 
saken med sikte på å få til en løsning for de eldre som er prioriterte på grunn av fare for 
underernæring.  
 
Eldrerådet uttalte følgende til sak 26/21 Handlingsplan mot vold i nære relasjoner 2021 – 2026: 
Eldrerådet tar den reviderte handlingsplanen mot vold i nære relasjoner til orientering og støtter de 
prioriterte satsingsområdene som skal prioriteres. 
 



Eldrerådet uttalte følgende til sak 27/21 Brukerundersøkelse 2021 - Fysio- og ergoterapitjenesten: 
Eldrerådet tar brukerundersøkelsen til orientering. Eldrerådet oppfordrer kommunen til ikke bare å 
ta saken til etterretning, men vurderer om de områder med svakere "karakterer" (f.eks. 
"Informasjon: 4,7" + "Resultat for bruker: 4,8" bør gjøres noe med. 
 
Eldrerådet uttalte følgende til sak 28/21 Bruker- og pårørendeundersøkelse 2021 - Personer med 
utviklingshemming: 
Eldrerådet tar undersøkelsen til orientering. Det er fint at tjenestene blir kvalitetssikret med slike 
undersøkelser. 
 
 
Eldrerådets budsjettinnspill 2022, 24.08.2021 
Eldrerådet i Karmøy ber om at følgende prioriteres i budsjett 2022:  
1. Det må avsettes midler til å implementere den store eldrereformen som bygger på 
Stortingsmelding nr 15: Leve hele livet.  
2. Kommunestyret har besluttet utredning av en mulig telebuss/ringebuss-ordning for eldre på 
institusjoner og deres pårørende. Eldrerådet ber derfor om at det settes av penger i budsjettet til 
dette prosjekt, eventuelt etablering av en prøveperiode.  
3. Det må arbeides for å realisere de planlagte omsorgsboligene på Spanne.  
4. Styrke fysioterapitilbudet på institusjonene.  
5. Det må opprettes varmtvannsbasseng som holder 34 grader for opptrening. 
 
Eldredagen 1. oktober:   
Eldredagen ble ikke markert på grunn av koronapandemien.                                                                                                 

Tilskudd til virksomhet for eldre:                                                                                    
Tilskuddsordningen er overført til oppvekst- og kulturetaten fra 2017 og har samme søknadsfrist 
som bl.a. driftstilskudd til frivillige lag og organisasjoner. Søknadsfrist for de som søker tilskudd til 
virksomhet for eldre er fra 2017 endret fra 1. november til 1. mars. Hovedutvalg oppvekst og 
kultur behandler/innvilger tilskuddene og eldrerådet får saken til uttalelse i forkant. 

 
Kurs/konferanser/møter:                                                                                                        
Leder har deltatt i flere møter og konferanser på Teams mm.       

Vurdering av eldrerådets påvirkningskraft:                                                                             
Eldrerådets uttalelser fremlegges i hovedutvalg helse og omsorgs møter og eventuelt andre utvalg 
en sak skal behandles i og følger med i den videre saksgangen. Eldrerådet har talerett i 
kommunestyret i saker som er på sakslisten i det aktuelle møtet. Eldrerådets sakspapirer og 
møteprotokollene legges ut på kommunens nettsider.  

Eldrerådets leder har blitt invitert sammen med hovedutvalg helse og omsorg i forbindelse med 
arbeidsmøter og budsjettmøter. 

Eldrerådet har en representant med vararepresentant i Den kulturelle spaserstokken. 
Den 03.12.2019 ble varamedlem Per A. Bjelland valgt som representant med medlem Turid Tveit 
som vararepresentant.  

Leder Nils O. Reiersen og nestleder Olaug Stava Farbu representerer eldrerådet i tverretatlig 



arbeidsgruppe for «Leve hele livet».  
 
Leder får tilsendt reguleringsplaner og leder/eldrerådet har mulighet for å komme med uttalelser.  
 
Eldrerådets innspill til budsjett behandles i første møte etter sommerferien og sendes rådmann, 
budsjettsjef, hovedutvalg helse og omsorg og legges på kommunens nettside under budsjett 
sammen med andre innspill og budsjettartikler mm. 
 
På bakgrunn av ovennevnte vurderes det slik at eldrerådet har reell påvirkningskraft.  
 
 
 

 

 


